
   
 
 
Aan het college van burgemeester en wethouders van Woerden 

 

Schriftelijke vragen ex art. 42 RvO van de fracties LijstvanderDoes en VVD 
Collegebesluit tot instemming met realiseren noodopvang en stand van zaken komst 
azc 

Op 24  juni heeft de gemeenteraad een RIB ontvangen waaruit blijkt dat het college 
medewerking zal verlenen aan het verzoek van het COA om tijdelijke noodopvang van 
asielzoekers te realiseren aan De Bleek 1, voor de duur van een jaar. De fracties van 
LijstvanderDoes en de VVD zijn, ondanks de eerdere kennisgeving van het verzoek van het 
COA, verrast door dit collegebesluit. 

Wethouder Rozendaal heeft immers op 18 april 2024 toegezegd ‘de raad in de loop van de 
maand mei te informeren over de reactie van het college op het verzoek van COA inzake 
noodopvang voor 200 asielzoekers’ (zie de besluitenlijst van de raadsvergadering van 18 
april). Desalniettemin heeft de gemeenteraad pas op 24 juni de hiervoor genoemde 
raadsinformatiebrief ontvangen, waaruit impliciet blijkt dat het college reeds heeft 
ingestemd met de komst van de noodopvang en samen met het COA en de VRU aan de 
realisatie gaat werken. Daarvan getuigen ook de vrijwel gelijktijdige verzending van een 
persbericht en publicatie van de plannen op het Denk Mee-platform. 

1. Het college was al langer op de hoogte van het verzoek van het COA d.d. 15 april 
2024 en heeft dit verzoek op 17 april met de raad gedeeld. 

a. Waarom heeft het college ervoor gekozen de raad, in weerwil van de 
toezegging, niet eerder te informeren over het concrete voornemen tot en het 
daadwerkelijk verlenen van instemming aan het verzoek van het COA? 

b. Indien sprake is, zoals in de RIB gesuggereerd wordt, van een hernieuwd 
verzoek van het COA om ‘op korte termijn gebruik te (...) willen maken van het 
kantoorpand aan de Bleek voor noodopvang’, waarom is dit tweede verzoek 
dan niet tevens met de raad gedeeld? 

Het college heeft de raad in 2023 geïnformeerd over het overleg dat met het COA 
plaatsvond over de mogelijke komst van een azc in Woerden. Het college benadrukte 
daarbij te willen anticiperen op de komst van de Spreidingswet. 

2. Hoe heeft het college de aankondiging dat het nieuwe kabinet de Spreidingswet wil 
intrekken meegewogen bij het verlenen van medewerking aan het verzoek van het 
COA voor noodopvang, zowel qua inhoud (medewerking verlenen) als de timing 
daarvan? Hoe kijkt het college in dit kader naar het raadsbesluit van 18 april 2024, 



   
 
 

waarin is opgenomen dat (tot 2027) de noodopvang van één jaar de Woerdense 
invulling van verplichtingen uit de Spreidingswet vormt? 

3. Geeft de aankondiging van intrekking van de Spreidingswet voor het college 
aanleiding om de gesprekken met het COA over de komst van het 
asielzoekerscentrum anders te benaderen, te temporiseren of stop te zetten? Zo ja, 
op welke wijze? Zo nee, waarom niet? 

4. Hoe kijkt het college in dit kader naar het raadsbesluit van 18 april 2024, waarin het 
college zelf als kader heeft voorgesteld dat Woerden met de komst van een 
asielzoekerscentrum nadrukkelijk aan de Spreidingswet wil voldoen? 

Aangezien het college inmiddels heeft besloten medewerking te verlenen aan het verzoek 
van het COA, hebben onze fracties naar aanleiding van de RIB de volgende vragen over de 
realisatie van de noodopvang. 

5. Hoe zijn beveiliging, zorg en onderwijs en dergelijke georganiseerd? In hoeverre 
verschilt deze organisatie ten opzichte van een regulier asielzoekerscentrum? 
Waarom is ervoor gekozen taken te laten uitvoeren door de VRU in plaats van het 
COA? 

6. Is bekend welke samenstelling de groep asielzoekers heeft die in de noodopvang 
wordt gehuisvest (alleenstaand, gezinnen, amv’ers) en uit welke landen zij afkomstig 
zijn? Is het, anders dan bij een azc, ten aanzien van noodopvang wel mogelijk om 
hier in gesprekken met het COA op te sturen? Zo ja, hoe geeft college hier invulling 
aan? 

7. In de samenleving leven zorgen over de opvang van veiligelanders in 
asielopvangvoorzieningen, omdat zij relatief vaker voor overlast zorgen. Is bekend of 
er in de Woerdense noodopvang veiligelanders worden gehuisvest? Welke 
maatregelen neemt het college om overlast en onveilige situaties te voorkomen, 
zowel op de locatie (voor de Oekraïense bewoners en andere asielzoekers) als 
buiten de opvanglocatie? 

8. In de meest recente RIB wordt vermeld dat de huisvestingskosten in beginsel 
kostenneutraal zijn. Wat betekent dit expliciet en wat zouden de extra kosten voor de 
gemeente kunnen zijn? Legt het college conform het raadsbesluit van 18 april 2024 
een raadsvoorstel voor als de realisatie van de noodopvang niet volledig 
kostenneutraal kan plaatsvinden? 

Het college heeft, zo blijkt uit de besluitenlijsten van de collegevergaderingen van 2 april en 
11 juni, besloten om aan de Provinciale Regietafel Migratie en Integratie (PRT) aan te geven 
dat Woerden de ambitie heeft om meer asielzoekers op te vangen dan waartoe de 
indicatieve opgave van onze gemeente onder de Spreidingswet (voorlopig) verplicht. 



   
 
 

9. Over deze aankondiging hebben wij de volgende vragen: 
a. Waarom heeft het college tweemaal (op 8 april en op 17 juni) aan de PRT 

aangegeven dat Woerden meer asielzoekers dan volgens de indicatieve 
opgave noodzakelijk wil opvangen?  

b. Gaat het hierbij om het verschil tussen de maximaal voorgenomen capaciteit 
van het azc (400 plaatsen) en de indicatieve opgave, die momenteel 337 
asielzoekers bedraagt? 

c. Hoe heeft het college reeds op 2 april 2024 het besluit tot het uitspreken van 
deze ambitie kunnen nemen, terwijl de raad pas op 4 april over het 
raadsvoorstel heeft gesproken en daarover op 18 april heeft besloten? 

d. Heeft het college, gegeven de hiervoor bedoelde aankondiging aan de PRT, 
inmiddels (regionale) gesprekken gevoerd over de wijze waarop andere 
gemeenten Woerden qua opvang van asielzoekers en/of statushouders 
ontlast, waar Woerden een groter aandeel voor zijn rekening neemt? 

Tot besluit hebben wij de volgende vragen over de informatievoorziening aan de 
samenleving en de gemeenteraad. 

10. Uit de RIB blijkt dat op 1 juli en 8 juli informatiebijeenkomsten plaatsvinden voor de 
Oekraïense bewoners van De Bleek en voor omwonenden. Hoe zijn deze 
bijeenkomsten verlopen? 

11. Op welke wijze is het college van plan de gemeenteraad de komende maanden te 
informeren en te consulteren over de noodopvang en de komst van het azc, ook 
tijdens het zomerreces? Graag vernemen we hierbij ook hoe invulling wordt gegeven 
aan het collegebesluit d.d. 11 juni om de raad voor het zomerreces te informeren 
over de haalbaarheid van de realisatie van asielopvang in Woerden. 

Gelet op het belang van de vragen en het feit dat door college en organisatie ook tijdens het 
zomerreces wordt gewerkt aan de voorbereidingen voor de noodopvang hopen wij dat 
beantwoording van deze vragen gedurende het zomerreces mogelijk is. 

 

Namens LijstvanderDoes, Lenie van Leeuwen 

Namens de VVD, Florian van Hout 


